

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN SHAHARIZUKIRNAIN BIN ABD. KADIR
[SETIU]**

TARIKH : 14.07.2020 (SELASA)

SOALAN

TUAN SHAHARIZUKIRNAIN BIN ABD. KADIR [SETIU] minta **MENTERI PERDAGANGAN DALAM NEGERI DAN HAL EHWAL PENGGUNA** menyatakan sekiranya terdapat ketidakpatuhan dalam penjualan kerusi keselamatan kanak-kanak (CRS) sama ada di premis atau dalam talian.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

Kerusi Keselamatan Kanak-Kanak merupakan alat yang penting bagi memastikan keselamatan kanak-kanak di dalam kenderaan. Ia membantu melindungi kanak-kanak semasa berlakunya kemalangan jalan raya dengan cara mengurangkan risiko kecederaan yang dialami oleh kanak-kanak tersebut. Spesifikasi kerusi keselamatan kanak-kanak perlu mempunyai pensijilan peraturan UN R44 atau R129 dan *Component Type Approval* (CTA) oleh Jabatan Pengangkutan Jalan (JPJ) dan *Malaysian Institute of Road Safety Research* (MIROS).

Penglibatan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) secara umumnya dalam penguatkuasaan penjualan kerusi keselamatan kanak-kanak (CRS) lebih menjurus kepada penguatkuasaan berkaitan aspek representasi palsu atau mengelirukan dari segi perihal standard keselamatan produk, kelulusan pihak berwibawa, ciri-ciri pencapaian, penggunaan serta cap dagangan palsu dalam aktiviti penjualan atau pengiklanan ketika menawarkan produk kerusi keselamatan kanak-kanak oleh peniaga atau industri.

Kementerian tiada peruntukan perundangan yang khusus berkenaan standard keselamatan penjualan produk ini dalam pasaran. Walau bagaimanapun, kementerian menggunakan beberapa peruntukan melalui perundangan yang sedang berkuatkuasa sekiranya berlaku ketidakpatuhan oleh mana-mana pihak dalam aktiviti penjualan kerusi keselamatan kanak-kanak ini sama ada di premis perniagaan atau secara dalam talian (*online*) bagi memastikan keselamatan pengguna dilindungi.

Kementerian mengawalselia perkara-perkara tersebut melalui peruntukan di bawah Akta Cap Dagangan 2019, Akta Perihal Dagangan 2011 dan Akta Perlindungan Pengguna 1999 serta Peraturan-Peraturan Perlindungan Pengguna (Urus Niaga Perdagangan Elektronik) 2012.

Pada tahun 2018, Kementerian telah menerima sebanyak 14 aduan, diikuti sebanyak 11 aduan pada tahun 2019, manakala sebanyak 11 aduan diterima pada tahun 2020 yang melibatkan ketidakpatuhan penjualan kerusi keselamatan kanak-kanak di premis perniagaan atau dalam talian. Kesemua aduan yang diterima telah diambil tindakan mengikut peruntukan perundangan sedia ada.

Sekian, terima kasih.